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Lyžařský kurz proběhl ve dnech 9.-14.2.2025.
Lyžáku se účastnili hlavně sedmáci, ale počet
doplnili další žáci a žákyně z 2. stupně naší školy.
Pod vedením našich skvělých učitelů se i úplní
začátečníci naučili lyže skvěle ovládat a jezdit  
na nich. Celkově se nám podařil stmelit kolektiv a
jsme velmi rádi, že jsme se lyžařského výcviku
účastnili.

Lyžařský výcvikový
kurz
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Rozhovor
s chovatelkou psů

Ivanou Kalembovou

1, Jaký byl váš první pes a jak se jmenoval ? 
Bylo mi deset let a rodiče mi koupili prvního psa. Cvičila a venčila jsem
všechny psy v okolí a to rodiče přesvědčilo, že psa zvládnu. Byl to vlčí
špic a jmenoval se Monty.

 2, Co je negativního na tom mít psy a co je naopak pozitivního ? 
Psa by měl mít jen ten, kdo po něm opravdu touží. Přináší spousty
pozitivních věcí : učí mladé lidi odpovědnosti, u dětí, které se psy
vyrůstají snižuje riziko alergií v budoucnu a trénuje jejich imunitní
systém, mazlení se psem snižuje krevní tlak. Donutí vás být aktivnější,
vyjít ven za každého počasí. Hlavně má člověk parťáka - společníka,
který s ním komunikuje a je rád v jeho společnosti - pomáhá tak
celkově k psychické pohodě.  
Nevýhody jsou právě ta zodpovědnost, musíte se o psa postarat, i když
jste nemocní, i když pojedete na dovolenou, i když nemáte čas                
a náladu... Pes stojí dost vašeho času a i peněz. Máte složitější udržet
doma pořádek, většina plemen líná. 
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3, Jak dlouho už máte chovnou stanici a jak se jmenuje ? 
Chovem a výcvikem psů se zabývám již 25 let a svou chovatelskou
stanici mám od roku 2002. Jmenuje se Svěží vítr. 

4, Co nejvtipnějšího se vám stalo za celou dobu ? 
Tak toho byla určitě spousta, ale nejvíc v paměti mám okamžik, kdy
můj tehdy dvouletý syn, který od narození nikdy neměl rád psy, poprvé
uviděl našeho prvního korgiho - Foxu a řekl : "to je pejšek? To je
žlatíčko - mám rád" a od té chvíle se do ní zamiloval a stali se skvělou
dvojkou. 

5, Jaký je rozdíl mezi Welsch corgi Cardigan a Welsch corgi
Pembroke ? 
Cardigan je starší plemeno, je větší, delší a má větší uši než pembroke.
Cardigan má vždy ocas, pembroke ho mít může i nemusí. Cardigan má
více variant barev včetně žíhané nebo merle a má křivé přední nohy,
kde tlapky se vytáčí směrem ven. Pembroke má kratší čumák                 
a kulatější hlavu. 



20. ledna 2025 se naši žáci zúčastnili krajského
finále soutěže T-Profi v Ostravě. Ve společném
týmu firmy Ostroj spolupracovali s žáky Střední
školy technické z Opavy. Úkolem bylo sestavit
funkční model větrné elektrárny ze stavebnice
Merkur. Náš tým se při hodnocení přibližně 30
parametrů dopustil pouze jedné chyby, a to jim
zajistilo vítězství. Díky tomuto úspěchu
postoupil celý tým na republikové finále do
Prahy.

Krásné 1. místo získali naši žáci – Šimon Š., Matěj Š.,
Matěj L., Daniel C.
Krajské kolo škol v šachu konané tradičně ve Frýdku
– Místku je krásnou odměnou a začátkem nového
cíle. Tentokráte se uskutečnilo 15. ledna a chlapci      
s přehledem obhájili své prvenství z okresního kola.   
Po velmi náročném klání s ostatními týmy,
především s gymnázii z našeho kraje, si tímto
vybojovali postup do republikového kola, které se
bude konat koncem školního roku. Chlapcům tímto
moc gratulujeme a přejeme jim mnoho úspěchů
nejen na šachovnicovém poli, ale především ve škole
i osobním životě.

Úspěchy našich žáků...
 KRAJSKÉ KOLO ŠKOL V ŠACHU

KRAJSKÉ FINÁLE SOUTĚŽE T-PROFI

5

https://www.zsbnopava.cz/1-misto-krajske-kolo-skol-v-sachu/
https://www.zsbnopava.cz/1-misto-krajske-kolo-skol-v-sachu/
https://www.zsbnopava.cz/nasi-zaci-excelovali-v-krajskem-finale-souteze-t-profi/


Rádi bychom pogratulovali Sebastianu Mičkerovi
k vynikajícím úspěchů na mezinárodní scéně         
v závodech motokár. Za jeho úspěchem se skrývá
odhodlání, tvrdá práce a talent. Tyto úspěchy
nezůstaly bez povšimnutí ani opavským novinám,
to jen potvrzuje jeho výjimečné schopnosti a úsilí.
Přejeme mu mnoho úspěchů a těšíme se na jeho
další skvělé výkony

1V úterý 18.3. se v Okresní knihovně Petra Bezruče
konala slavnostní akce – vyhodnocení nejlepších
čtenářů. Jsme velmi pyšní na to, že nejlepším
dětským čtenářem se stal náš žák Pavel Bena ze III.B.
Je výborný čtenář, přečetl více jak 400 knih. Díky
četbě má ve svém věku velký přehled a spoustu
znalostí o světě, rostlinách i živočiších. 

Úspěchy našich žáků...
ÚSPĚCH NAŠEHO ČTENÁŘE

MEZINÁRODNÍ ÚSPĚCH NAŠEHO ŽÁKA
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https://www.zsbnopava.cz/uspech-naseho-ctenare/
https://www.zsbnopava.cz/mezinarodni-uspech-naseho-zaka/


V minulém týdnu se v ZOO Ostrava konala
každoroční soutěž „ Velká cena ZOO“ V
hojné účasti ZŠ i gymnázií celého kraje se
našim vybraným dětem z vyššího stupně
nepodařilo probojovat do finálních deseti
družstev, ale ani to je neodradilo. Již          
na podzim se velká část dětí chystá opět
zabojovat a především si rozšířit znalosti       
i vědomosti nejen o zvířatech v ZOO.

Po vítězném tažení v okresním kole Olympiády       
z jazyka českého postoupila naše žákyně IX.
ročníku do krajského kola, které se konalo 20.3.
2025 v SVČ Ostrčilova v Ostravě a v obrovské
konkurenci mladých češtinářů z celého
Moravskoslezského kraje obsadila konečné 7.
místo. Je třeba dodat, že konečné bodové
odstupy mezi jednotlivými soutěžícími byly
minimální a všichni dosáhli výborných výsledků,
Nutno podotknouti, že tato soutěž je velmi
náročná a vyžaduje nejen hluboké znalosti
gramatiky, ale také schopnost kreativního psaní   
a výborného slohového projevu. Právem jsme     
na naši Janu pyšní, k úspěchu ji velice
blahopřejeme a přejeme mnoho úspěchů       
v krajském kole dějepisné olympiády, kam se
také díky prvnímu místu v okrese kvalifikovala.

Úspěchy našich žáků...
USPĚLI JSME V KRAJSKÉM KOLE OLYMPIÁDY

V JAZYCE ČESKÉM

VELKÁ CENA ZOO OSTRAVA
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https://www.zsbnopava.cz/uspeli-jsme-v-krajskem-kole-olympiady-v-jazyce-ceskem/
https://www.zsbnopava.cz/uspeli-jsme-v-krajskem-kole-olympiady-v-jazyce-ceskem/
https://www.zsbnopava.cz/velka-cena-zoo-ostrava/


V úterý 25. 2. 2025 se odpoledne v naší

tělocvičně sešla spousta víl a jednorožců,

princezen a princů, sportovců a supermanů,

kouzelníků a strašidel, myšek a dalších zvířátek     

a pohádkových bytostí. Hrálo se a tancovalo        

s koštětem i balónky, soutěžilo v pískání           

po sušence, běhalo pod provazem a možná            

i zpívalo… Děti si to ve svých karnevalových

kostýmech a maskách velmi užily a my se těšíme

na další společnou akci.

Střípky ze školní družiny...
MAŠKARNÍ KARNEVAL
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POMAZÁNKOVÉ ODPOLEDNE

Ve čtvrtek 20. 3. 2025 děti ve školní družině

připravovaly jarní pomazánky. Každá skupina si

vytvořila jinou a pak paní vychovatelky s dětmi

všechna oddělení prošly a pomazánky

ochutnávaly, porovnávaly, která komu víc chutná

a zjišťovaly recepty. V galerii uvidíte, jak to

všechno probíhalo.

https://www.zsbnopava.cz/skolni-druzina-maskarni-karneval-3/
https://www.zsbnopava.cz/skolni-druzina-pomazankove-odpoledne-3/


Paní učitelka
Lenka
Bahenská

Rozhovor

Proč jste se rozhodla učit zrovna Fyziku?

Patřila na gymnáziu k nejlehčím předmětům.
Hodně věcí logicky navazuje a nemusí se moc
učit nazpaměť

Co si myslíte, že je nejdůležitější věc, kterou
nás fyzika naučí?

Vnímat svět kolem nás.

Jakou největší hloupost jste slyšela od žáků    
v hodinách fyziky?

Ty radši rychle zapomínám 🙂

Máte nějakou oblíbenou část fyziky,
oblíbený fyzikální vzoreček? Jaký a proč?

Mechaniku nebo vesmír - stále mě překvapuje
jak je vše složité a přitom jednoduché.

Proč dle Vašeho názoru hodně žáků nemá
rádo fyziku?

Musí se přemýšlet a pracovat s čísly.
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Jaký názor máte na umělou inteligenci,
podporujete její využívání žáky?

AI je pomocník, zatím ve výuce moc ne, ale
jsem pro, ať se ji naučí správně používat

Co Vám v poslední době udělalo v naší škole
největší radost?

Je toho víc, hlavně nadšení a zájem žáků.
Například když mi jedna žákyně, která fakt
matematiku neměla ráda, sdělila, že se na ni těší.
Nebo práce parlamenťáků, kteří se například
zapojili k prodeji   na Velikonočních dílnách.

Kdybych měla kouzelný proutek, zvětšila bych její
prostory.

Co byste na naší škole změnila?

Máte nějaké životní motto, učitelské moudro?

Maluji vajíčka a nechám se vyšlehat.

Cyril Dvořák

Oddychová nakonec: jaké velikonoční zvyky
dodržujete? 

Z toho množství mouder si nemůžu vybrat 😄 



Mini rozhovory žáků 5.B s učiteli
Paní učitelka Miroslava Novotná

Jak dlouho učíte?
4 roky
Proč jste se chtěla stát učitelkou?
Baví mě sdělovat a vysvětlovat věci.
Se kterým učitelem/učitelkou se nejvíce bavíte?
S paní učitelkou Musilovou, máme spolu kabinet.
Co máte na naší třídě nejraději?
Různorodost - 30 žáků a každý je jiný.
Chtěla byste na naší třídě něco změnit?
Aby se nestávaly úrazy a aby kluci přemýšleli dopředu.
Jaký z předmětů, které nás učíte, máte nejraději?
Matematika
Jaký byl Váš oblíbený předmět, když jste byla malá?
Zeměpis
Co děláte ve svém volném čase?
Pracuji na zahradě a tančím.
Kam byste se chtěla podívat?
Do Turecka
Máte nějaké sourozence?
Jednu sestru
Kolik máte náušnic?
Mám plnou nástěnku
Máte domácí mazlíčky? Pokud ano, jak se jmenují.
Máme kocoura Harryho.
Jaká je Vaše oblíbené ovoce?
Jablko
Jaký je Váš oblíbený film?
Slunce, seno...
Jaký je Váš oblíbený svátek?
Vánoce
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Mini rozhovory žáků 5.B s učiteli
Pan učitel David Sedlář

Baví Vás Vaše práce?
Střídavě oblačno.
Jak dlouho učíte na této škole?
16 let
Jaké je Vaše znamení?
Rak.
Máte nějaké sourozence?
Ano, starší sestru.
Ve které třídě jste třídním učitelem?
V 9.B.
Co děláte ve volném čase?
Sportuju, trénuju fotbal.
Jaké předměty učíte?
Matematika, tělocvik.
Jaká je Vaše oblíbená barva?
Šedá a modrá.
Máte děti?
Ano, dvě.
Jaké je Vaše oblíbené zvíře?
Opice.
Jaké je Vaše oblíbené jídlo?
Smažák a svíčková.
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Paní učitelka Lada Červinková

Jaké jste znamení?
Blíženec.
Jaký je Váš oblíbený svátek?
Vánoce.
Jaká je Vaše oblíbená barvaí?
Modrá.
Kam byste se ráda podívala?
Do Egypta.
Jaké učíte předměty?
Přírodopis, výchovu ke zdraví, výtvarná výchova
Jaké je Vaše oblíbené roční období?
Podzim.
Jak jste vysoká?
161,5 cm.
Se kterým učitelem se nejvíce bavíte?
S paní asistentkou Zuzkou.
Jaký je Váš oblíbený předmět, který učíte?
Přírodopis.

Paní učitelka Sitmalidisová

Baví Vás Vaše práce?
Strašně moc.
S kým se z učitelů nejvíce bavíte?
S panem učitelem Hruškou, Mýlkem a s učiteli z
1. stupně
Jaké je Vaše znamení?
Blíženec.
Jaká je Vaše oblíbená barva?
Zelená, červená, modrá, černá.
Máte oblíbený alkoholický nápoj?
Ne, nepiju.
Jak jste vysoká?
166 cm.

Jaký je Váš oblíbený film?
Proč jste se chtěla stát učitelkou?
Baví mě práce s dětmi.
Jak se jmenuje Vaše drahá polovička?
Karel.
Jaké učíte předměty?
Skvěle.



VELIKONOCE
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Velikonoce mají původ už ve starověku.

Nejprve je slavili Židé jako svátek Pesach, kdy

si připomínali osvobození z egyptského

otroctví. Později se k tomuto období připojila

i křesťanská tradice. Pro křesťany jsou

Velikonoce oslavou vzkříšení Ježíše Krista,

který podle Bible zemřel na kříži a třetí den

znovu ožil.

Velikonoce jsou jedním z nejdůležitějších

svátků v roce. Slaví se každé jaro a přinášejí

s sebou spoustu barev, radosti a také

chutných pokrmů, jako jsou mazance nebo

čokoládová vajíčka. Ale víte, odkud se

Velikonoce vlastně vzaly?

Jak to všechno začalo?

Co symbolizují?
Velikonoce nejsou jen náboženský svátek, ale

i oslava jara a nového života. Proto se často

objevují symboly jako vejce, kuřátka nebo

zajíčci – všechno to, co připomíná nový

začátek. Vejce znamená nový život, a proto je

zdobení vajíček jednou z nejoblíbenějších

velikonočních tradic.
České tradice

U nás v Česku patří k Velikonocům také

pomlázka. Kluci s ní v pondělí chodí vyšlehat

dívky, aby byly zdravé a veselé po celý rok.

Dívky jim za to dávají malovaná vajíčka,

sladkosti nebo stužky.

Velikonoce jsou časem, kdy se příroda probouzí ze zimního spánku a lidé slaví život,
radost a naději. Ať už je slavíte jakkoli, hlavní je si je užít s úsměvem!



VELIKONOČNÍ OMALOVÁNKA
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Šťastné a veselé velikonoční svátky

Vaše redakce


